

CONTENTS – SOMMAIRE

Editorial	1
Articles	
Les mécanismes de protection et de promotion des droits de l'homme développés au sien du système des Nations Unies <i>Ibrahima Fall</i>	11
Our Common Morality under Siege: the Rwanda Genocide and the Concept of the Universality of Human Rights <i>Kenneth Asamoah Acheampong</i>	20
La femme, facteur de la promotion de la démocratie <i>Maria Regina Tavares da Silva</i>	41
The "Emergency" Provision of the African Charter on Human and Peoples' Rights <i>Evelyn Ankumah</i>	47
Violence, droits de l'homme et développement en Afrique <i>Isaac Nguema</i>	56
Right to Development: Has it a Significance of its Own? <i>Dakas A. Dakas and Isa Hayatu Chiroma</i>	68
Documentation – Legal Materials	
Trentième Session Ordinaire de la Conférence des Chefs d'Etat et de Gouvernement, 13-15 juin 1994, Tunis	80
Thirtieth Session of the Assembly of Heads of State and Government 13-15 June 1994, Tunis	148
Message du Professeur Isaac Nguema, Président de la Commission africaine des droits de l'homme et des peuples à l'occasion de la célébration de la journée africaine des droits de l'homme et des peuples, 21 octobre 1994	212
Message of Professor Isaac Nguema Chairman of the African Commission on Human and Peoples' Rights on the occasion of the celebration of African Human Rights Day, 21 October 1994	215

ISSN 1353-6834

**REVIEW OF THE AFRICAN COMMISSION
ON HUMAN AND PEOPLES' RIGHTS**

**REVUE DE LA COMMISSION AFRICAINE
DES DROITS DE L'HOMME ET DES PEUPLES**



Volume 4 1994, Parts 1 & 2

Tome 4 1994, Numéros 1 & 2